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¢ŀǘƻ ƭƛŎŜƴŎŜ ǳƳƻȌƶǳƧŜ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞ ǇƻǳȌƛǘƝΣ ǑƝǌŜƴƝΣ ǊŜƳƛȄƻǾłƴƝΣ ǇǌƛȊǇǻǎƻōŜƴƝ ŀ ŘŀƭǑƝ ǾȅǳȌƛǘƝ 
ƳŀǘŜǊƛłƭǳ Ǿ ƧŀƪŞƳƪƻƭƛ ƳŞŘƛǳ ƴŜōƻ ŦƻǊƳłǘǳΣ ǇƻƪǳŘ ƧŜ ǳǾŜŘŜƴ ŀǳǘƻǊΦ [ƛŎŜƴŎŜ ǳƳƻȌƶǳƧŜ 
ƪƻƳŜǊőƴƝ ǾȅǳȌƛǘƝΦ // .¸ ȊŀƘǊƴǳƧŜ ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ǇǊǾƪȅΥ
BY: autor musíbýt uveden.



tǊŀǾŘƻǳ ƧŜΣ ȌŜ ǎŜ ǇǌƝǊƻŘŀ ƳŠƴƝΦ ! Ƴȅ ƧǎƳŜ ƴŀ ƴƝ ȊŎŜƭŀ ȊłǾƛǎƭƝΦ 
tƻǎƪȅǘǳƧŜ ƴłƳ ǇƻǘǊŀǾǳΣ ǾƻŘǳ ŀ ǾȊŘǳŎƘΦ WŜ ǘƻ ǘƻ ƴŜƧŎŜƴƴŠƧǑƝΣ Ŏƻ 

máme, a musíme to bránit.
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ProjektEUDareErasmus+jeȊŀƳŠǌŜƴna podporuǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻtím,ȌŜ
seznamujestudenty s agroekologií. Projekt EU Dare si klade ambicióznícíl ǇƻŘǇƻǌƛǘǇǌƛƧŜǘƝ
holistickýcha integrovanýchǇǌƝǎǘǳǇǻa jeƴŀǾǊȌŜƴtak, abyspojil ekologickéa sociálníkoncepty
pro rozvojǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa potravinovýchǎȅǎǘŞƳǻ.
ProjektseǎƴŀȌƝposílit vzájemnéǇǻǎƻōŜƴƝmezirostlinami,ȊǾƝǌŀǘȅΣlidmi aȌƛǾƻǘƴƝƳǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ
a zajistit rovnováhu, která podporuje zdraví,ǳŘǊȌƛǘŜƭƴƻǎǘa sociální spravedlnost v rámci
potravinovýchǎȅǎǘŞƳǻ. DíkyǎƭŀŘŠƴƝseǎƳŠǊƴƛŎŜƳƛEvropskéunie oǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣ
ǾőŜǘƴŠƪƭƝőƻǾŞstrategieαFarmto Forkάa strategiepro biologickourozmanitostdo roku 2030,
posílí EU Dare postavenídrobnýchȊŜƳŠŘŠƭŎǻv celé evropskévenkovskéƪǊŀƧƛƴŠΣƪǘŜǌƝjsou
ŘǻƭŜȌƛǘȇƳǇƛƭƝǌŜƳevropskéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ.
Tato iniciativa seǎƴŀȌƝnejenǾȊŘŠƭłǾŀǘa inspirovat,ale také kultivovat budoucnost,v ƴƝȌse
ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘŀƧƝǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞpostupyaŀƪǘƛǾƴŠseȊŀőƭŜƶǳƧƝdo strukturyrozvojeȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ.
tǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳprojektu EU Dare se cesta k ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳǳΣspravedlivému a odolnému
potravinovémusystémustávávíceƴŜȌjen ƳƻȌƴƻǎǘƝa ǇǌŜǊǻǎǘłv hmatatelnou realitu, která
slibujeȊŘǊŀǾŠƧǑƝplanetua prosperujícíkomunityproŘŀƭǑƝgenerace.

JAKTO¦5=[#a9Κ
ProjektEUDareErasmus+ǇǌƛƴłǑƝsouborhmatatelnýchǾȇǎƭŜŘƪǻaȊŘǊƻƧǻǳǊőŜƴȇŎƘna podporu
ȊŀǾłŘŠƴƝǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻv celé9ǾǊƻǇŠ. MezihlavnívýsledkyǇŀǘǌƝ:

1. Tento sborník ƻǎǾŠŘőŜƴȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻmá ǎƭƻǳȌƛǘjako zdroj inspirace pro drobné
ȊŜƳŠŘŠƭŎŜΣƪǘŜǌƝseŘƻȊǾŠŘƝΣjak ostatníƧƛȌǌŜǑƝproblémy a ǇǌŜƪłȌƪȅǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ
regenerativníchaǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻa jakdosahujípozitivníchǾȇǎƭŜŘƪǻ.

2. hǘŜǾǌŜƴŞǾȊŘŠƭłǾŀŎƝzdroje (OER)- zahrnujíkomplexníǾȊŘŠƭłǾŀŎƝkurzǇǌƛȊǇǻǎƻōŜƴȇpro
drobnéȊŜƳŠŘŠƭŎŜΣkterý seȊŀƳŠǌǳƧŜna zásadyagroekologie. Cílemtohoto kurzu je
vybavit ȊŜƳŠŘŠƭŎŜznalostmi a dovednostmi ǇƻǘǌŜōƴȇƳƛk ȊŀǾłŘŠƴƝǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘ
ǇƻǎǘǳǇǻdo jejichȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞőƛƴƴƻǎǘƛ.

3. ±ȊŘŠƭłǾŀŎƝmateriály - Sbírka ǇǌƝǎǘǳǇƴȇŎƘa ǳȌƛǾŀǘŜƭǎƪȅǇǌƝǾŠǘƛǾȇŎƘǾȊŘŠƭłǾŀŎƝŎƘ
ƳŀǘŜǊƛłƭǻ. Tyto zdroje budou zahrnovatvidea, podcasty, infografiky a online obsah,
které jsouƴŀǾǊȌŜƴȅtak, abyȊƧŜŘƴƻŘǳǑƻǾŀƭȅǎƭƻȌƛǘŞȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞkonceptya postupypro
praktickéǇƻǳȌƛǘƝ.

4. Digitální platforma - Inovativnídigitálníplatforma,která budeǎƭƻǳȌƛǘjako centrum pro
ǾȇƳŠƴǳznalostí,spoluprácia ǾȊŘŠƭłǾłƴƝmezi ȊŜƳŠŘŠƭŎƛΣpedagogya ȊǵőŀǎǘƴŠƴȇƳƛ
stranamizapojenýmidoǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ.

Úvod do projektu EU Dare
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O tomto sborníku

SborníkEU Dare, který je nedílnouǎƻǳőłǎǘƝprojektu EU Dare Erasmus+,má ǎƭƻǳȌƛǘjako zdroj

inspirace a praktických znalostí pro drobné ȊŜƳŠŘŠƭŎŜ, ƪǘŜǌƝse vydávajína cestuǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘ

a regenerativníchȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻ. Díky tomu, ȌŜtento sborník zahrnujeǑƛǊƻƪƻǳǑƪłƭǳ

ƻǎǾŠŘőŜƴȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻa inovativníchǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘstudiísestávázásadnímsouboremƴłǎǘǊƻƧǻΣkterý

ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜagroekologické,ekologickéaǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞfarmy nebo organizacea jejich inovacev praxi.

Jeho obsah, sahajícíod ȊłƪƭŀŘǻagroekologieŀȌpo hmatatelné výhody, které ǇǌƛƴłǑƝdrobným

ȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳΣȊŀƧƛǑǙǳƧŜΣȌŜőǘŜƴłǌƛzískajímakroi mikro pohlednaǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ.

Zahrnutíspecifickýchmetodik,jako jeƴŀǇǌƝƪƭŀŘmetodaǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘstudií,spolus reálnýmiǇǌƝƪƭŀŘȅ

z celé Evropy,poskytujeȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳΣǇŜŘŀƎƻƎǻƳa ȊǵőŀǎǘƴŠƴȇƳstranámǳȌƛǘŜőƴŞpoznatky. To

ǇƻŘǇƻǌƝƘƭǳōǑƝpochopení dopadu agroekologie na biologickou rozmanitost, zdraví ǇǻŘȅ

a ekonomickouǇǊǳȌƴƻǎǘaȊłǊƻǾŜƶjimǳƳƻȌƴƝȊŀǾłŘŠǘtyto postupyvevlastnímkontextu.

Tím,ȌŜje sborníkk dispozicizdarmaa online,ǊƻȊǑƛǌǳƧŜǎǾǻƧdosaha poskytujeǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳsnadný

ǇǌƝǎǘǳǇk bohatýmznalostem. TentodigitálníǊƻȊƳŠǊȊŀƧƛǑǙǳƧŜΣȌŜzdrojȊǻǎǘŀƴŜrelevantní,ǇǌƝǎǘǳǇƴȇ

aǇǌƛȊǇǻǎƻōƛǘŜƭƴȇvyvíjejícímuseǇǊƻǎǘǌŜŘƝevropskéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ. SborníkEUDare je vǇƻŘǎǘŀǘŠ

doklademzávazkuprojektu podporovatǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa shrnujeǎǇƻƭŜőƴŞúsilí iniciativyEU

DareǇǌƛǇǊŀǾƛǘǇǻŘǳproǳŘǊȌƛǘŜƭƴŠƧǑƝΣǎǇǊŀǾŜŘƭƛǾŠƧǑƝaƻŘƻƭƴŠƧǑƝpotravinovýsystémv9ǾǊƻǇŠ.
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Wŀƪ ǇƻǳȌƝǾŀǘ ǘƻƘƻǘƻ 
ƛƴǘŜǊŀƪǘƛǾƴƝƘƻ ǇǊǻǾƻŘŎŜ
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SborníkdobrýchpraxíEUDare je online interaktivní souborȊŘǊƻƧǻaŘŀƭǑƝŎƘƻŘƪŀȊǻke
ǾȊŘŠƭłǾłƴƝ... Tento obsahposkytujeƳƻȌƴƻǎǘƘƭǳōǑƝƘƻΣsamostatnéhoǾȊŘŠƭłǾłƴƝΣkteré
ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜagroekologické,ekologickéa ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞfarmy nebo organizacea jejich
inovacev praxi.
±ǑŜŎƘƴȅǇǌƝǇŀŘƻǾŞstudie s logem podniku jsou propojeny s ǇǌƝǎƭǳǑƴȇƳƛwebovými
stránkaminebo stránkamisociálníchsítí, abysteodkazymohliǇƻǳȌƝǘk ǇƻŘǊƻōƴŠƧǑƝƳǳ
prozkoumáníaseznámenísesǇǌƝǇŀŘƻǾȇƳƛstudiemiaƻǎǾŠŘőŜƴȇƳƛpostupy.

I[¦.~N ¦29bN -YƭƛƪƴǳǘƝƳ ȊƝǎƪłǘŜ ǾƝŎŜ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ƴŀǑƛŎƘ ǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝŎƘ

Kliknutím se vrátíte 

ȊǇŠǘ 

RÝCHLÝ TIP

Chcete-li se vrátit do sborníku -

ǇƻǳȌƛƧǘŜ Ǿ ǇǊƻƘƭƝȌŜőƛ ƳƻȌƴƻǎǘ ǾǊłǘƛǘ ǎŜ 

ƪƭƛƪƴǳǘƝƳ ƴŀ ǘƭŀőƝǘƪƻ ȊǇŠǘΦ

RYCHLÁ A SNADNÁ NAVIGACE

YƭƛƪƴǳǘƝƳ ƴŀ ƛƴǘŜǊŀƪǘƛǾƴƝ ƻōǎŀƘ ǇǌŜƧŘŠǘŜ ƴŀ 

ǾȅōǊŀƴƻǳ ǇǌƝǇŀŘƻǾƻǳ ǎǘǳŘƛƛΦ

INTERAKTIVNÍ h.{!I W9 ± ¢;¢h tyNw¦2/9 
h½b!29b NÁSLEDUJÍCÍMIIKONAMI.
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Co je 
AGROEKOLOGIE ?

Agroekologieje holistický a integrovaný
ǇǌƝǎǘǳǇΣkterý ǎƻǳőŀǎƴŠǳǇƭŀǘƶǳƧŜ
ekologické a sociální koncepty
a principy Ǉǌƛnavrhování a ǌƝȊŜƴƝ
ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa potravinových
ǎȅǎǘŞƳǻ.

{ƴŀȌƝse optimalizovatvzájemnévztahy
mezirostlinami,ȊǾƝǌŀǘȅΣlidmi aȌƛǾƻǘƴƝƳ
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳa ȊłǊƻǾŜƶǌŜǑƛǘǇƻǘǌŜōǳ
ǎƻŎƛłƭƴŠspravedlivých potravinových
ǎȅǎǘŞƳǻΣv ƴƛŎƘȌsi lidé mohou vybrat,
coa jakbudoujíst.

Na potraviny, ȌƛǾƻōȅǘƝΣzdraví
a ƘƻǎǇƻŘŀǌŜƴƝs ǇǌƝǊƻŘƴƝƳƛzdroji ƧƛȌ
není ƳƻȌƴŞǇƻƘƭƝȌŜǘƻŘŘŠƭŜƴŠ. yŜǑŜƴƝ
ǘŠŎƘǘƻkomplexních a ǾȊłƧŜƳƴŠ
propojených ǇǊƻōƭŞƳǻǾȅȌŀŘǳƧŜ
systémové ƳȅǑƭŜƴƝǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ
holistickýchǇǌƝǎǘǳǇǻ.

EU-DARE spojí evropské ǎƳŠǊƴƛŎŜ
oǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣod strategie
αFarm to ForkάŀȌpo strategii pro
biologickourozmanitost do roku 2030,
pro drobné ȊŜƳŠŘŠƭŎŜv evropských
venkovskýchoblastech,ƪǘŜǌƝjsouǇłǘŜǌƝ
evropskéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ.
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WŀƪŞ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ŀ ǾȇƘƻŘȅ ƴŀōƝȊƝ 
ŀƎǊƻŜƪƻƭƻƎƛŜ ŘǊƻōƴȇƳ ȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳΚ

AgroekologieǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜinovativní a velice slibnou perspektivupro drobnéȊŜƳŠŘŠƭŎŜpo

celémǎǾŠǘŠ.

Jedním z hlavníchŀǎǇŜƪǘǻagroekologieje ŘǻǊŀȊna diverzifikaci. To znamená,ȌŜdrobní

ȊŜƳŠŘŠƭŎƛmohouƳŀȄƛƳłƭƴŠǾȅǳȌƝǘmístnía obnovitelnézdroje,které majík dispozici. Tovede

nejen k ŜŦŜƪǘƛǾƴŠƧǑƝprodukci,ale také k ƴƛȌǑƝƳƴłƪƭŀŘǻƳΣŎƻȌse promítá do ǾȅǑǑƝŎƘǇǌƝƧƳǻ

ȊŜƳŠŘŠƭŎǻΣȊƭŜǇǑǳƧŜjejich ekonomickoustabilitu a odolnost,jak jeȊŘǻǊŀȊƴŠƴƻvőłǎǘŜŎƘǘŜȄǘǻΣ

týkajícíchsecíleǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvoje,tj.ǳƪƻƴőŜƴƝchudobyveǾǑŜŎƘjejíchformáchveǎǾŠǘŠ.

Diverzifikacev agroekologiiƪƻƴƪǊŞǘƴŠznamenáǇŠǎǘƻǾłƴƝǊǻȊƴȇŎƘplodin nebo provozování

ǊǻȊƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘőƛƴƴƻǎǘƝna jednom pozemkuneboŦŀǊƳŠ. Tato diverzifikaceƳǻȌŜmít

mnoho podob,ǾőŜǘƴŠǇŠǎǘƻǾłƴƝvíce plodin v jednéǎŜȊƽƴŠΣkombinováníplodin a ǎǘǊƻƳǻ

v agrolesnickýchsystémechnebozapojeníǊǻȊƴȇŎƘdomácíchȊǾƝǌŀǘdoƘƻǎǇƻŘŀǌŜƴƝ.

tǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛa výhodydiverzifikace

- ½ǾȇǑŜƴłodolnost: DiverzifikaceȊǾȅǑǳƧŜodolnost farmyǾǻőƛǇǌƝǊƻŘƴƝƳa klimatickým

ǊƛȊƛƪǻƳ. Pokud je ƴŀǇǌƝƪƭŀŘǳǊőƛǘłplodina ǇƻǎǘƛȌŜƴŀnemocí nebo ȊƳŠƴƻǳklimatu,

mohou ztráty kompenzovatjiné plodiny neboȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞőƛƴƴƻǎǘƛna ŦŀǊƳŠ. Tím se

ǎƴƛȌǳƧŜzranitelnostȊŜƳŠŘŠƭŎǻǾǻőƛkrizímaǾȇƪȅǾǻƳtrhu.

- ½ǾȇǑŜƴłǵőƛƴƴƻǎǘȊŘǊƻƧǻ: tŠǎǘƻǾłƴƝǊǻȊƴȇŎƘplodin ƳǻȌŜlépe ǾȅǳȌƝǾŀǘmístní

a obnovitelné zdroje, jako je ǇǻŘŀΣvoda a biologická rozmanitost. bŠƪǘŜǊŞrostliny

mohouƴŀǇǌƝƪƭŀŘobohatitǇǻŘǳoȌƛǾƛƴȅaȊƭŜǇǑƛǘtak podmínkyproŘŀƭǑƝplodiny. Tento

ǇǌƝǎǘǳǇƳǻȌŜǎƴƝȌƛǘǇƻǘǌŜōǳǇƻǳȌƝǾŀǘchemickáhnojivanebopesticidy.

- {ƴƝȌŜƴƝƴłƪƭŀŘǻ:9ŦŜƪǘƛǾƴŠƧǑƝǾȅǳȌƝǾłƴƝȊŘǊƻƧǻaƳŜƴǑƝzávislostna nákladnýchvstupech,

jako jsou pesticidya chemickáhnojiva, vede ke ǎƴƝȌŜƴƝvýrobníchƴłƪƭŀŘǻ. ToƳǻȌŜ

ȊǾȇǑƛǘziskovostdrobnýchȊŜƳŠŘŠƭŎǻΣǇǊƻǘƻȌŜsi ponechávajíǾŠǘǑƝőłǎǘsvýchǇǌƝƧƳǻ.

- ½ǾȇǑŜƴƝǇǌƝƧƳǻ: DiverzifikaceǳƳƻȌƶǳƧŜdrobnýmȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳvíceƳƻȌƴƻǎǘƝodbytu

jejichǇǊƻŘǳƪǘǻ. Mohou prodávatǊǻȊƴŞőŜǊǎǘǾŞa zpracovanéȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞprodukty,ŎƻȌ

ƳǻȌŜvést ke ȊǾȇǑŜƴƝǇǌƝƧƳǻ. DiverzifikacenavícƳǻȌŜpomoci zajistitƴŜǇǌŜǘǊȌƛǘȇtok

ǇǌƝƧƳǻpo celýrok a zabránittak závislostina jednésezónníǇƭƻŘƛƴŠ.

10



WŀƪŞ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ŀ ǾȇƘƻŘȅ ƴŀōƝȊƝ 
ŀƎǊƻŜƪƻƭƻƎƛŜ ŘǊƻōƴȇƳ ȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳΚ

Agroekologienavíc optimalizuje ǾȅǳȌƝǾłƴƝmístníchȊŘǊƻƧǻΣǾőŜǘƴŠǘǊŀŘƛőƴƝŎƘznalostí. To

ǳƳƻȌƶǳƧŜdrobnýmȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳǾȅǳȌƝǾŀǘvýhodyokolníchŜƪƻǎȅǎǘŞƳǻΣjako je ochranaproti

ǑƪǻŘŎǻƳΣopylování, zdraví ǇǻŘȅa ochrana proti erozi, a ȊłǊƻǾŜƶȊŀƧƛǑǙǳƧŜǳŘǊȌƛǘŜƭƴƻǳ

produktivitu. To je ȊǾƭłǑǘŠŘǻƭŜȌƛǘŞproŘƻǎŀȌŜƴƝŎƝƭǻǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvojeő. 2, tedyǳƪƻƴőŜƴƝ

hladu,ŘƻǎŀȌŜƴƝpotravinovéōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛaȊƭŜǇǑŜƴƝǾȇȌƛǾȅΣaő. 3, tedyȊŀƧƛǑǘŠƴƝzdravéhoȌƛǾƻǘŀ

a podporablahobytuproǾǑŜŎƘƴȅveǾǑŜŎƘǾŠƪƻǾȇŎƘkategoriích.

5ŀƭǑƝƳŘǻƭŜȌƛǘȇƳrysemagroekologieje její pozitivnídopadna zdraví lidí aȌƛǾƻǘƴƝǇǊƻǎǘǌŜŘƝ.

MinimalizaceǇƻǳȌƝǾłƴƝǑƪƻŘƭƛǾȇŎƘchemickýchlátekǇǌƛǎǇƝǾłk ƻŎƘǊŀƴŠzdravílidí aȌƛǾƻǘƴƝƘƻ

ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ. Podporou lokálního a sezónníhostravováníƳǻȌŜagroekologieǇǌƛǎǇŠǘk rozvoji

ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘa zdravýchstravovacíchƴłǾȅƪǻΣőƝƳȌspadápod cílǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvojeő. 12, tj .

ȊŀƧƛǑǘŠƴƝǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘǾȊƻǊŎǻvýrobyaǎǇƻǘǌŜōȅ.

Je ǘǌŜōŀpoznamenat,ȌŜagroekologieǾȅǘǾłǌƝnové ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛpro ŘǻǎǘƻƧƴƻǳpráci ve

venkovskýchoblastech, zejménapro mladé lidi a ȌŜƴȅΣjak je ƪƻƴƪǊŞǘƴŠuvedeno v 8. cíli

ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvoje:

- Rostoucípoptávka po agroekologickýchproduktech: V ŎŜƭƻǎǾŠǘƻǾŞƳƳŠǌƝǘƪǳroste

poptávka po ȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘproduktech ǾȅǊłōŠƴȇŎƘǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇƳa agroekologickým

ȊǇǻǎƻōŜƳ. Tato poptávka nabízí malým ȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳve venkovskýchoblastech

ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛk produkcia prodejiǘŠŎƘǘƻǇǊƻŘǳƪǘǻΣŎƻȌjimǇǌƛƴłǑƝǇǌƝƧŜƳaȊŀƳŠǎǘƴŀƴƻǎǘ.

- Místní potravinové systémy: AgroekologiepodporujeǾȅǳȌƝǾłƴƝmístníchpotravinových

ǎȅǎǘŞƳǻΣǾőŜǘƴŠmístníchǘǊƘǻa ǇǌƝƳŞƘƻprodeje ǎǇƻǘǌŜōƛǘŜƭǻƳ. To ƳǻȌŜǾȅǘǾłǌŜǘ

pracovní místa ve venkovskýchoblastech,ƴŀǇǌƝƪƭŀŘǇǌƛǌƝȊŜƴƝŦŀǊƳłǌǎƪȇŎƘǘǊƘǻΣ

ǌŜƳŜǎƭƴŞƳzpracovánípotravina místnídistribuci.
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WŀƪŞ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ŀ ǾȇƘƻŘȅ ƴŀōƝȊƝ 
ŀƎǊƻŜƪƻƭƻƎƛŜ ǇǊƻ ŘǊƻōƴŞ ȊŜƳŠŘŠƭŎŜΚ

Posílením diverzifikace a teritoriálního ǇǌƝǎǘǳǇǳƳǻȌŜagroekologieǇǌƛǎǇŠǘke ǎƴƝȌŜƴƝ

nerovností,jak jeȊŘǻǊŀȊƴŠƴƻv cíliǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvojeő. 10.ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ:

- zhodnocení místních dovedností: Agroekologie podporuje zachování a ǾȅǳȌƝǾłƴƝ

ǘǊŀŘƛőƴƝŎƘa místních znalostí o ǇŠǎǘƻǾłƴƝa ƘƻǎǇƻŘŀǌŜƴƝs ǇǌƝǊƻŘƴƝƳƛzdroji. To

podporuje venkovskékomunity, aby zhodnocovalysvé místní dovednosti a ǾȅǘǾłǌŜƭȅ

ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛpro ǎǘŀǊǑƝa ƳƭŀŘǑƝlidi, aby tyto znalosti sdíleli a ǳőƛƭƛse je, őŀǎǘƻ

ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳǎȅǎǘŞƳǻvzájemnéhoǳőŜƴƝ.

Agroekologiesetak stáváƪƭƝőƻǾƻǳƻŘǇƻǾŠŘƝnavýzvy,kterýmdnesőŜƭƝdrobníȊŜƳŠŘŠƭŎƛ. Nabízí

ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇǇǌƝǎǘǳǇΣkterýȊǾȅǑǳƧŜjejich produktivitu, chráníȌƛǾƻǘƴƝǇǊƻǎǘǌŜŘƝa podporujezdraví

místníchkomunit a ȊłǊƻǾŜƶǇǌƛǎǇƝǾłk ǇƭƴŠƴƝǌŀŘȅglobálníchŎƝƭǻǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻrozvoje. Tato

metodika ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜpro drobné ȊŜƳŠŘŠƭŎŜcennou ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘǇǌƛprosazování jejich

ekonomickéa environmentálníǳŘǊȌƛǘŜƭƴƻǎǘƛ.

Odkazy:
- https://www.fao.org/agroecology/overview/en/

- https://www.fao.org/agroecology/overview/overview10elements/en/

- https://www.fao.org/agroecology/overview/agroecology-and-the-sustainable-
development-goals/en/

- https://www.globalagriculture.org/fileadmin/files/weltagrarbericht/GlobalAgriculture/Small
holdersFeedingtheworld.pdf
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tǌŜƘƭŜŘƻǾȇ ǾȇȊƪǳƳ ǇǊƻǾŜŘŜƴȇ 
v partnerských zemích

±ǑƛŎƘƴƛǇŀǊǘƴŜǌƛprovedliǇǌŜƘƭŜŘƻǾȇvýzkum,aby prozkoumalia objasnili stav agroekologie
v rámci vybranéskupinyevropskýchzemí: Polsko,Irsko, Itálie, 2ŜǎƪƻΣRakouskoa Slovensko.
Zkoumánímnárodníchpolitik, legislativya ǇǊƻƎǊŀƳǻrozvoje venkovaspolu s akademickou
i neakademickouliteraturou setato studieǎƴŀȌƛƭŀzachytitǎƻǳőŀǎƴŞtrendy aƪƭƝőƻǾŞproblémy
souvisejícísagroekologiívǘŠŎƘǘƻregionech.

½ŀƳŠǌǳƧŜse na pochopenítoho, jak jsou agroekologickézásadyintegroványdoȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞƘƻ
rámce jednotlivých zemí, na posouzenípodpory ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻa na
identifikacivýzevaǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƝpro rozvojagroekologie.tǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳtéto analýzysevýzkum
ǎƴŀȌƝǇǌƛǎǇŠǘk ǑƛǊǑƝƳǳdiskurzuo ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa nabídnout poznatky,které by
mohly být podkladem pro tvorbu politik, posílit ǾȊŘŠƭłǾŀŎƝiniciativy a ǇƻŘǇƻǌƛǘǇǌŜŎƘƻŘ
kƻŘƻƭƴŠƧǑƝƳaǎǇǊŀǾŜŘƭƛǾŠƧǑƝƳpotravinovýmǎȅǎǘŞƳǻƳ.

CO½WL~¢=bNODHALILA:

Polsko
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

ÅNárodní program rozvoje venkova 2014-2020όǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴȇdo roku 2022): Polskouznalo
agroekologicképostupy v rámci svého programu rozvoje venkovaa podporujeǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞ
ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳǊǻȊƴȇŎƘƻǇŀǘǌŜƴƝΣǾőŜǘƴŠpodpory ekologickéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣ
agro-ŜƴǾƛǊƻƴƳŜƴǘłƭƴŠ-klimatickýchplateba podporymladýchȊŜƳŠŘŠƭŎǻ.

Å Zákono ekologickémȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ: Zákono ekologickémȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣkterý zesvépodstaty
zahrnujeagroekologicképostupy,je v PolskuŘƻōǌŜzavedena poskytujezákladpro podporu
a rozvojagroekologie.

Výzkuma literatura:

ÅPolské výzkumné instituce a univerzity, jako ƴŀǇǌƝƪƭŀŘStátní výzkumný ústav ǇǻŘȅ
a ǇŠǎǘƻǾłƴƝrostlin, ǇǊƻǾłŘŠƧƝvýzkumv oblasti agroekologieseȊŀƳŠǌŜƴƝƳna ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞ
ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞsystémy,zdravíǇǻŘȅa biologickourozmanitost.

ÅPublikacev národnícha mezinárodníchőŀǎƻǇƛǎŜŎƘseőŀǎǘƻzabývajítématy souvisejícími
s agroekologií,ǾőŜǘƴŠstudiío dopaduagroekologickýchǇƻǎǘǳǇǻna biologickourozmanitost,
kvalituǇǻŘȅa produktivituȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻŘƴƛƪǻ.
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tǌŜƘƭŜŘƻǾȇ ǾȇȊƪǳƳprovedený v 
partnerských zemích -όǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝύ

Irsko
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

Å {ȅǎǘŞƳ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ: ¢Ŝƴǘƻ ǇǊƻƎǊŀƳ ƧŜ ǎƻǳőłǎǘƝ ƛǊǎƪŞƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ǊƻȊǾƻƧŜ 
venkova a podporuje ekologické výrobní metody, které jsou v souladu s agroekologickými 
zásadami.

Å Agri-ClimateRural Environment Scheme(ACRES) je nový irský agro-environmentální 
klimatický program v rámci irského strategického plánu SZP. Tento novýǇǊƻƎǊŀƳ Ǿ ƘƻŘƴƻǘŠ 
мΣр ƳƛƭƛŀǊŘȅ ŜǳǊ ƧŜ ǇǊƻƎǊŀƳŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǾǎǘǌƝŎƴȇ ƪ ȊŜƳŠŘŠƭŎǻƳ ŀ ǇƻƳłƘł ǌŜǑƛǘ ǇƻƪƭŜǎ 
ōƛƻƭƻƎƛŎƪŞ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘƛ ŀ ȊłǊƻǾŜƶ ǇƻǎƪȅǘǳƧŜ ǇƻŘǇƻǊǳ ǇǌƝƧƳǻ ŀȌ ǇǊƻ рл ллл ȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘ 
rodin v Irsku.

Å Teagasc: ̈ ǌŀŘ ǇǊƻ ǊƻȊǾƻƧ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ ŀ ǇƻǘǊŀǾƛƴłǌǎǘǾƝ Ǿ LǊǎƪǳ Ƴł ƛƴƛŎƛŀǘƛǾȅ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ 
ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘ ǇƻǎǘǳǇǻΣ ǾőŜǘƴŠ ǾȇȊŜv oblasti agroekologie.

Výzkuma literatura:

Å Irské univerzity a výzkumnéinstituce,ƴŀǇǌƝƪƭŀŘUniversityof Galwaya UniversityCollege
Dublin,ǇǊƻǾłŘŠƧƝstudie o ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣbiologické rozmanitosti, zdravíǇǻŘȅ
a dopadechagroekologickýchǇƻǎǘǳǇǻnavenkovskéƘƻǎǇƻŘłǌǎǘǾƝ.

ÅStáleőŀǎǘŠƧƛseobjevujípublikacea zprávyoǇǌƝƴƻǎŜŎƘagroekologie,jakojeƭŜǇǑƝzdravíǇǻŘȅΣ
biologickározmanitosta ekonomickáodolnostdrobnýchȊŜƳŠŘŠƭŎǻ.

Itálie
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

ÅNárodníŀƪőƴƝplán pro ekologickéȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ: Itálie podporuje ekologickéȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ
ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳnárodních politik, které podporují agroekologicképostupy se silným
ŘǻǊŀȊŜƳna biologickourozmanitost,zdravíǇǻŘȅaǎƴƛȌƻǾłƴƝchemickýchǾǎǘǳǇǻ. DosudǾǑŀƪ
neexistujeȌłŘƴȇkonkrétníagroekologickýplán.

ÅProgramyrozvoje venkova: Regionyv Itálii mají na míru ǑƛǘŞprogramy,které podporují
ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣǾőŜǘƴŠagroekologie a ekologického ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣs ŦƛƴŀƴőƴƝ
a technickoupomocíproȊŜƳŠŘŠƭŎŜ.

Výzkuma literatura:

Å Italské výzkumné instituce, jako je Sant'AnnaSchool of AdvancedStudies, stojí v őŜƭŜ
agroekologickéhovýzkumua zkoumají inovativníǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞsystémya jejich
socioekonomickédopady.

Å Itálie ǇƻǌłŘłmezinárodní konference a sympozia o agroekologii,őƝƳȌdokazuje své
odhodlánírozvíjettento obor nanárodníiŎŜƭƻǎǾŠǘƻǾŞúrovni.
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https://www.universityofgalway.ie/
https://www.ucd.ie/about-ucd/
https://www.ucd.ie/about-ucd/


tǌŜƘƭŜŘƻǾȇ ǾȇȊƪǳƳ provedenýv 
partnerských zemích -όǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝύ

2Ŝǎƪƻ
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

Å Program rozvoje venkova 2014-нлнл όǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴȇύΥ 2Ŝǎƪƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǘƻƘƻǘƻ 
ǇǊƻƎǊŀƳǳ ǇƻŘǇƻǊǳƧŜ ǊƻȊǾƻƧ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ ŀ ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘ ǇƻǎǘǳǇǻΣ 
ǾőŜǘƴŠ ŀƎǊƻ-ŜƴǾƛǊƻƴƳŜƴǘłƭƴŠ-ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝ.

Å błǊƻŘƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΥ /ƝƭŜƳ ǘƻƘƻǘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƧŜ ȊǾȇǑƛǘ ǇƻŘƝƭ 
ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ Ǿ őŜǎƪŞƳ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ ŀ ǇǊƻǎŀȊƻǾŀǘ ǇǊƛƴŎƛǇȅΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǵȊŎŜ 
spjaty s agroekologií, ale nejsou specifické.

Výzkuma literatura:

Å2ŜǎƪŞvýzkumné instituce, ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ2ŜǎƪłȊŜƳŠŘŠƭǎƪłuniverzita v Praze, se zabývají
studiem ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǎȅǎǘŞƳǻse ȊŀƳŠǌŜƴƝƳna ekologické metody
ƘƻǎǇƻŘŀǌŜƴƝa jejichǇǌƝƴƻǎȅ.

Å½ŜƳŠŘŠƭǎƪȇvýzkumv zemiőŀǎǘƻȊŘǻǊŀȊƶǳƧŜvýznamzachováníǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘȊŘǊƻƧǻaȊǾȇǑŜƴƝ
biologickérozmanitostiȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǇƻŘƴƛƪǻǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳagroekologickýchǇƻǎǘǳǇǻ.

Rakousko
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

ÅRakouskýprogram rozvoje venkova 2014-2020όǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴȇdo roku 2022): Rakouský
ǇǌƝǎǘǳǇk rozvoji venkovazahrnujepodporu ekologickéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣǇǌƝƳŞƘƻmarketingu
a agro-environmentálníchǇǊƻƎǊŀƳǻΣkteré podporujíagroekologicképostupy.

ÅEkologickýŀƪőƴƝplán: Rakouskomá jeden z ƴŜƧǾȅǑǑƝŎƘǇƻŘƝƭǻekologickéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ
v EU,který je podporovánkomplexnímŀƪőƴƝƳplánem,ƧŜƴȌpodporujeekologickévýrobní
metodyv souladus agroekologickýmizásadami.

Výzkuma literatura:

ÅRakouskévýzkumnéinstituce,jako je UniverzitaǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘȊŘǊƻƧǻaǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘǾŠŘve Vídni
(BOKU)a Výzkumnýústav ekologickéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ(FiBL Austria), se ŀƪǘƛǾƴŠzabývají
agroekologickýmvýzkumem,zkoumánímǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣbiologickérozmanitosti
a ekosystémovýchǎƭǳȌŜō.

ÅRakouskoǇƻǌłŘłǌŀŘǳkonferencía ǎŜƳƛƴłǌǻo ekologickémȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa agroekologii,
které ǳǎƴŀŘƶǳƧƝǾȇƳŠƴǳznalostí a ƻǎǾŠŘőŜƴȇŎƘǇƻǎǘǳǇǻmezi ȊŜƳŠŘŠƭŎƛΣvýzkumnými
pracovníkyaǘǾǻǊŎƛpolitik.
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https://ec.europa.eu/enrd/sites/default/files/at_rdp_qnt_summary_v1_2.pdf
https://agriculture.ec.europa.eu/farming/organic-farming/organic-action-plan_en
https://boku.ac.at/en/
https://boku.ac.at/en/


tǌŜƘƭŜŘƻǾȇ ǾȇȊƪǳƳ ǇǊƻǾŜŘŜƴȇ 
v partnerských zemích -όǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝ)

Slovensko
Politiky a právníǇǌŜŘǇƛǎȅ:

Å Agro-environmentální program: Slovenskonabízí podporu ǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘ
ǇƻǎǘǳǇǻΣkteré chráníȌƛǾƻǘƴƝǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣǾőŜǘƴŠdotacína ekologickéȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝaƻǇŀǘǌŜƴƝ
nazachováníbiologickérozmanitosti.

Å Národní strategie ekologickéhoȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ: Cílemtéto strategie je ǇƻŘǇƻǌƛǘekologické
ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝa agroekologicképostupy, které ȊǾȅǑǳƧƝǳŘǊȌƛǘŜƭƴƻǎǘa ǑŜǘǊƴƻǎǘk ȌƛǾƻǘƴƝƳǳ
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ.

Výzkuma literatura:

ÅSlovenskéinstituce, jako je SlovenskáȊŜƳŠŘŠƭǎƪłuniverzita v bƛǘǌŜa Výzkumnýústav
agroekologie(ARI)v Michalovcích,ǇǊƻǾłŘŠƧƝvýzkumagroekologickýchǇƻǎǘǳǇǻΣǾőŜǘƴŠstudií
o jejichvlivunazdravíǇǻŘȅa biologickourozmanitost. VURV: PPRC

Å¨őŀǎǘSlovenskav mezinárodníchagroekologickýchiniciativách podtrhuje jeho závazek
kǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƳǳrozvojiȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝaǑƝǌŜƴƝvýzkumu.

½łǾŠǊ:

Zkoumáníagroekologiev Polsku,Irsku,Itálii,2ŜǎƪǳΣRakouskua naSlovenskuodhalujeǎǇƻƭŜőƴŞ
úsilí oǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣkteré jeǇƻŘǘǊȌŜƴƻnárodnímipolitikami, výzkumema programy
rozvoje venkova,ƧŜȌǎƳŠǌǳƧƝk ekologickémuȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣbiologickérozmanitosti a ƻŎƘǊŀƴŠ
ȌƛǾƻǘƴƝƘƻǇǊƻǎǘǌŜŘƝ. VeǾǑŜŎƘǘŠŎƘǘƻzemíchje patrný nový závazekȊŀőƭŜƴƛǘagroekologické
principy doȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǊłƳŎǻa rozvíjejícíse podpora výzkumua inovací,které jsou hnací
silou rozvojeǳŘǊȌƛǘŜƭƴȇŎƘȊŜƳŠŘŠƭǎƪȇŎƘǎȅǎǘŞƳǻ. NavzdoryƴŀŘǑŜƴƝa politickéǇƻŘǇƻǌŜǾǑŀƪ
stále ǇǌŜǾƭłŘŀƧƝvýzvy, jako je ǊƻȊǑƛǌƻǾłƴƝagroekologickýchǇƻǎǘǳǇǻΣȊŀƧƛǑǘŠƴƝekonomické
ȌƛǾƻǘŀǎŎƘƻǇƴƻǎǘƛpro ȊŜƳŠŘŠƭŎŜa ǊƻȊǑƝǌŜƴƝjejich ȊŀǾłŘŠƴƝ. bƛŎƳŞƴŠrostoucí ǇƻǾŠŘƻƳƝ
o ȌƛǾƻǘƴƝƳǇǊƻǎǘǌŜŘƝa naléhaváǇƻǘǌŜōŀpotravinovýchǎȅǎǘŞƳǻodolných Ǿǻőƛklimatu
ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘpro rozvoj agroekologie,ŎƻȌji staví do poziceŘǻƭŜȌƛǘŞƘƻprvku Ǉǌƛ
ǇǌŜŎƘƻŘǳk ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŠƧǑƝƳΣƻŘƻƭƴŠƧǑƝƳa ǎǇǊŀǾŜŘƭƛǾŠƧǑƝƳpotravinovým ǎȅǎǘŞƳǻƳƴŀǇǌƝő
Evropou.
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https://www.uniag.sk/sk/uvodna-stranka
https://www.vurv.sk/en/agroecology-research-institute-ari-in-michalovce
https://www.vurv.sk/en/agroecology-research-institute-ari-in-michalovce
https://www.vurv.sk/en/



















































































































































